

Title (en)  
Head pillow.

Title (de)  
Kopfkissen.

Title (fr)  
Oreiller.

Publication  
**EP 0309637 A1 19890405 (DE)**

Application  
**EP 88100158 A 19880108**

Priority  
DE 8713003 U 19870926

Abstract (en)

Pillow with a support element (1) made of flexible material, which has a multitude of vertical projections (3). These act as soft supporting elements for the head and neck. The support element has firstly, in its central part, a head-bearing surface (4) for the head and secondly a neck-bearing surface (5) for the neck area of the user. The support element is arranged on a base plate (2). An additional feature is that the height and/or width of the pillow are adjustable.

Abstract (de)

Die Erfindung bezieht sich auf ein Kopfkissen mit einer aus nachgiebigem Werkstoff bestehenden Lagerplatte (1), die eine Vielzahl von sich nach oben erstreckenden nockenartigen Erhebungen (3) aufweist, die eine weiche, aber stützende Funktion für den Kopf und den Nacken bilden, wobei die Lagerplatte mit einer ersten, im mittleren Bereich der Lagerplatte vorgesehenen, für den Kopf bestimmten Kopflagerfläche (4) und einer zweiten, für den Nackenbereich des Benutzers bestimmten Nackenlagerfläche (5) versehen ist und die Lagerplatte auf einer Basisplatte (2) angeordnet ist und zusätzlich das Kopfkissen in seiner Höhe und/oder in seiner Breite einstellbar ist.

IPC 1-7

**A47G 9/00**

IPC 8 full level

**A46B 9/00** (2006.01); **A47G 9/10** (2006.01)

CPC (source: EP)

**A47G 9/109** (2013.01); **A47G 2009/1018** (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] US 3775785 A 19731204 - MITTENDORF T
- [Y] US 4320543 A 19820323 - DIXON LINDA H
- [A] CH 588238 A5 19770531 - DORBENA RHEINTALISCHE BETTFEDE
- [A] US 2940087 A 19600614 - JOHN KIEFER AUGUSTINE

Cited by

GB2383541A; WO9107122A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

**DE 8713003 U1 19871126**; EP 0309637 A1 19890405; JP H02501277 A 19900510; WO 8902713 A1 19890406

DOCDB simple family (application)

**DE 8713003 U 19870926**; DE 8800569 W 19880915; EP 88100158 A 19880108; JP 50718388 A 19880915